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Actualitat

El desacord per 
la compra de 
Mas Ram deixa 
enlaire el pla de 
viabilitat de la 
Penya               4

Ferran Falcó: “Salvar la 
Penya costa el mateix que 
fer un carrer, val la pena”
Entrevistem el regidor sortint i secretari general de 
Territori i Sostenibilitat, Ferran Falcó                                    2-3

EDITORIAL: 
El valor dels referents                                                          14 Falcó, aquesta setmana
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Deixar l’acte de regidor és la decisió 
més difícil que ha pres?
No. És una decisió meditada però n’he 
pres altres més difícils: pactar amb el 
PSC, votar-me a mi mateix quan el PP 
va accedir a l’alcaldia; negociar aque-
lla moció de censura que es va acabar 
frustrant...decisions polítiques rellevants 
n’hem pres unes quantes, aquesta és per-
sonal.

Si el resultat de 2015 hagués estat 
diferent, ho hauria deixat?
No. Però és veritat que tres mandats sen-
cers són suficients si no et vols eternit-
zar. Un mal resultat sempre et fa replan-
tejar-te si et veus amb forces. Vaig tenir 
clar que no m’hi veia. Anímicament no 
em veia amb força de fer oposició cada 
dia i fer bé la feina.

“Al govern li falta capacitat executiva: 
el manteniment dels carrers clama al cel”
Parlem amb el ja exregidor i secretari de Territori, Ferran Falcó, sobre 
la seva marxa després de 13 anys i sobre l’actualitat de Badalona

Amb PSC, amb PP, amb Dolors Sa-
bater. CiU o vostè s’han avingut amb 
sectors molt diferents.
Forma part de la meva manera d’enten-
dre la política. La política local necessita 
molta transversalitat i capacitat de generar 
acords. No estem tant en el terreny ideolò-
gic com en el pràctic.

Però també pot arribar a perjudicar?
En una època de creixement del populisme, 
de la política dels extrems, les persones de 
perfil més de generar consensos i centrali-
tat ho tenim més difícil. En el terreny dels 
extrems no hi he sabut jugar i no en sé. 

Deixar que el PP governés ha estat 
una de les decisions que més críti-
ques li van generar?
Sí, van ser unes setmanes de molta tensió 

i de necessitat d’explicar les coses, però de 
poca voluntat d’entendre-les per part d’al-
guns sectors ideològics i alguns mitjans. 
La ciutat necessitava aquell canvi. El PP 
havia passat als 11 regidors! La reacció del 
PSC va ser poc empàtica amb la realitat del 
que estava passant. Per això vam facilitar 
un canvi. Però també vam estar disposats 
a tornar a fer alcalde al candidat socialista 
quan la política del PP va ser més extrema. 
En aquest cas va ser Iniciativa qui ho va 
frustrar, exhibint la meva imputació com a 
excusa, també per interessos molt de partit. 

S’ha pogut arribar a un pacte amb 
Unió per acordar la situació del grup 
municipal?.
El Partit Demòcrata continuarà liderant el 
grup municipal i tenint el pes que li dóna 
la seva presència a Badalona. El regidor 

d’Unió acabarà aquests 4 anys. En termes 
pràctics, estem separats però no divorciats.  

La relació amb Subirana ha acabat 
sent la pitjor dels darrers anys?
No. És una relació de respecte mutu, de 
deixar treballar l’un a l’altre. No hi ha hagut 
una degradació. Hem reconduït una situa-
ció que es podria donar en qualsevol altre 
partit.

Sempre s’ha parlat de la seva impli-
cació en molts projectes que depe-
nien de la Generalitat. De quin està 
més satisfet?
Desencallar el tram de lateral que s’es-
tà fent en aquests moments o fer pos-
sible la modificació urbanística que va 
fer possible la peça de l’hotel del port. 
Són dos coses amb rellevància espe-

cial, i en les dues m’hi he implicat a fons.  

Com podrà continuar ajudant des de 
Territori?
Estem estudiant si l’operació que vaig pro-
posar per al nou centre de Badalona Capaç 
al barri de Pomar es pogués concretar. 
M’agradaria estar aquí per seguir avançant 
el proper tram de lateral de la C-31. En-
guany hi ha un milió de pressupost en 
aquest departament. M’agradaria poder 
consolidar la presència dels tres clubs es-
portius de platja de la ciutat a la platja, i 
això depèn d’aquest departament en part. 
En tot el que pugui, miraré de fer-ho si se’m 
demana o no.

La Generalitat es va posar amb Ba-
dalona Capaç perquè vostè ho va 

demanar? 
Si no hi hagués un secretari general del de-
partament de Badalona, segurament aquest 
tema no seria conegut. I l’Institut Català del 
Sòl hauria fet una previsió de cessió d’un 
terreny que tenia a Pomar a l’Ajuntament 
sense plantejar-li aquesta possibilitat. Es-
tem ultimant els números de la operació. 
Aquesta setmana ens hem de veure amb 
l’Ajuntament i la Fundació per donar a 
conèixer les novetats.

La transformació o soterrament de la 
C-31 serà possible en un futur?
Me’n vaig amb el rau-rau de no haver tingut 
força suficient per exigir que es passés de 
paraules als fets. N’hem parlat molt però 
no hem fet res. Els ajuntaments que volen 
que passin coses, les treballen, les projec-

Ferran Falcó, a la seu del Departament de Territori, aquesta setmana

ten i les defensen. I nosaltres no ho hem 
fet això. S’han de destinar diners a fer un 
projecte urbanístic per crear una proposta i 
treballar en base a alguna cosa, no només 
a desitjos.

Quins són els terminis per acabar els 
laterals de l’autopista?
Amb l’Oriol Lladó vam consensuar un full 
de ruta realista, i de moment l’estem com-
plint. Si tot va bé, el 2020 podem estar lici-
tant el tram definitiu del lateral a Sant Crist.

La continuïtat de la Penya també 
està aquests dies sobre la taula. 
Com ho veu?
L’Ajuntament ha de fer el possible i l’im-
possible per fer que la Penya continuï sent 
un club de l’ACB. Se li pot criticar haver 

 “No pot ser que 
la tresorera de 
l’Ajuntament em digui 
que mai com ara 
han tingut diners a la 
caixa” 

“Estem estudiant 
si l’operació que 
vaig proposar per al 
centre de Badalona 
Capaç a Pomar es pot 
concretar”

 “Estem complint un 
full de ruta realista: 
si tot va bé, el 2020 
podrem estar licitant 
el tram definitiu del 
lateral a Sant Crist”

gastat més del que ingressava, però la 
Penya ha fet un esforç enorme per eixugar 
el seu endeutament, per ajustar la seva 
plantilla al pressupost real d’ingressos,  i 
això s’ha de veure recompensat per part 
de la ciutat. La nostra institució li ha de 
donar suport. Hi ha una possibilitat que 
és la compra del darrer dels actius de la 
Penya al Mas Ram, que generaria un equi-
pament esportiu a un preu menor del que 
li costaria fer-lo de nou. Si desapareix la 
Penya, desapareix tota una estructura de 
club, perd força una escola en la qual hi 
juguen mes de 600 nanos i que genera 
moltes sinergies; es perd l’anima del pa-
velló olímpic del 92 i es posa en crisi tot 
un model que supera la ciutat de Badalo-
na. La ciutat té molts pocs referents, i un 
d’ells és la Penya. Val diners mantenir-ho. 

Quines xifres es mouen a la compra 
de Mas Ram?
Salvar la Penya pot equivaler a fer un ca-
rrer, pose-m’ho en una balança. Fer un ca-
rrer val lo mateix que continuar tenint un 
equip a l’ACB. Val la pena. D’un pressupost 
anual de 160 o 170 milions, estem parlant 
de destinar-ne una mínima part a que la 
Penya continuï representant-nos a la resta 
d’Espanya, ha de ser possible. 

Veu el govern sòlid? 
Jo m’hi porto bé, hi ha bona voluntat, però 
falta capacitat executiva i directiva. No pot 
ser que la tresorera de l’Ajuntament em di-
gui que mai com ara han tingut diners a la 
caixa. Els ajuntaments han d’equilibrar el 
seu pressupost i saber gastar el que tenen. 
Clama al cel el manteniment dels carrers. 
No pot ser que un sistema d’aigua d’un 
pavelló com Bufalà porti un any espatllat. 
Deixa les paraules molt lluny dels fets.

Quin és el gran repte de la ciutat?
Aprofitar que estem a 10 minuts d’una capi-
tat mundial, que genera riquesa. Nosaltres 
estem jugant la lliga de les ciutat suburbi 
de Catalunya. No estem seguint l’estratègia 
de L’Hospitalet, que està intentant treure’n 
el màxim profit. És culpa nostra.

Llegeix l’entrevista completa a www.
diaridebadalona.com
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El desacord per la compra de Mas Ram 
deixa en dubte la viabilitat de la Penya
El govern no té clar si adquirir les accions del Mas Ram, operació clau pel futur del Divina

El futur del Divina Seguros Joven-
tut continua sent incert dos mesos 
després de la celebració de l’últi-
ma junta d’accionistes de la SAD. 
Dues de les tres potes del pla de 
viabilitat per garantir la continuï-
tat de la institució s’han assolit 
(acord singular amb Hisenda per 
retornar un deute de 3.2 milions 
en vuit anys i acord amb entitats 
bancàries on hi ha els passius), 
però encara hi ha camí per recó-
rrer. El Joventut SAD té un deute 
total d’uns 10.6 milions d’euros 
i necessita desprendre’s dels 
seus actius per tirar endavant. En 
aquest sentit, que la Penya hagi 
quedat alliberada d’abonar l’IBI del 
Palau Olímpic de Badalona també 
suposa un avantatge per l’entitat. 

La pota més important
Perquè el Joventut SAD continuï 
bategant, s’ha de concretar una 
tercera i última operació: la venda 

del paquet d’accions (el 90%) que 
la Penya té a la instal·lació espor-
tiva del Mas Ram. En el seu mo-
ment, quan el Divina va entrar en 
concurs de creditors, el jutge del 
concurs va valorar el paquet d’ac-
cions de la SAD en 2.5 milions 
d’euros, però ara l’Ajuntament ha 
demanat una nova taxació a la Di-

putació de Barcelona per conèixer 
si el valor real és aquest. Al llarg 
de les últimes setmanes, les re-
unions bilaterals entre el govern 
i la Penya s’han intensificat. Des 
de la regidoria d’esports apunten 
que s’està treballant “en diferents 
vies de solució, però que encara 
no hi ha res segur”. De moment, 

PRÒXIMA JUNTA D’ACCIONISTES I ESTUDI DE 
MARCA ENCARREGAT PEL DIVINA SEGUROS

Precisament, el Divina Seguros 
té previst convocar per la pri-
mera setmana d’abril la junta 
d’accionistes més important de 
la seva història. Segons es va 
anunciar en la sessió celebra-
da el desembre, el mandat del 
consell presidit per Jordi Villa-
campa ha d’arribar a la seva fi. 
En l’última junta, el president de 
la Penya es va donar un termini 
de tres mesos per completar un 
pla de viabilitat que hauria de 

garantir el futur de la institució 
i evitar la liquidació de la SAD. 
Cal destacar que el Divina Segu-
ros ha encarregat a una empresa 
especialitzada la realització d’un 
estudi de marca per “monetitzar” 
l’impacte que ha tingut la Penya 
per Badalona des dels anys 60. 
Es vol que aquest estudi serveixi 
per fer entendre a les institucions 
i a la població què ha suposat 
l’existència del Joventut per a la 
ciutat al llarg de la història. 

l’Ajuntament no ha pogut trobar 
cap operador “extern” que vulgui 
comprar el paquet accionarial que 
té el Divina a Mas Ram. L’alcal-
dessa ha posat la proposta sobre 
la taula de sectors empresarials, 
però sense èxit. Per això, el Jo-
ventut SAD insta que sigui el Con-
sistori qui assumeixi el cost de 
l’operació i és aquí on arriben “les 
dificultats”. Més enllà del notable 
cost, aquests prop de 2.5 milions 
d’euros, que comprometrien una 
part de les inversions del mandat, 
fonts del govern asseguren que 
és essencial garantir la segure-
tat jurídica de l’operació. I, a dia 
d’avui, hi ha qüestions legals que 
no estan gaire clares; sobretot pel 
que fa referència a l’interés públic 
de l’operació, quelcom que s’ha 
d’assegurar a tota costa. D’altra 
banda, la posició política no està 
definida al si del govern. Si bé 
sembla que existeix un consens 

sobre fer el que calgui i estudiar 
totes les vies possibles per ajudar 
la Penya, la compra de Mas Ram 
no reuneix un acord tan ampli. 
Certs sectors de l’executiu tenen 
clar que la compra seria el camí 
menys complicat i que aportaria 
un nou equipament de ciutat amb 
piscina, quelcom que necessiten, 
per exemple, moltes escoles que 
marxen a altres municipis a practi-
car natació. La regidora d’Esports 
i ICV-EUiA, però, s’hi oposen: 
“Creiem que hi ha altres prioritats 
a la ciutat i que s’ha d’invertir en 
altres parts. S’ha de pensar qui-
na utilitat pública se li pot donar 
al Mas Ram”. A Iniciativa es té la 
sensació que les despeses que 
genera tenir un equip a l’ACB 
són insostenibles. Les reunions 
continuen aquests dies. Dimecres 
la cúpula del govern es va trobar 
amb el club, reunió de la qual no 
en va derivar cap conclusió clara.

Patrocini municipal per eixugar el deute d’IBI
El que sí sembla segur hores 
d’ara és la fórmula de patrocini 
que l’Ajuntament estudia for-
malitzar per retornar el deute 
que manté el Divina Seguros 
amb el consistori per aquest 
concepte. La xifra rondaria 
els dos milions d’euros, una 
quantitat que la Penya podrà 
eixugar durant els propers 
vuit anys. D’aquesta forma, el 
patrocini, que el pressupost de 
2017 contemplarà, permetrà 
rebaixar el deute en concepte 

d’IBI en uns 250.000 o 300.000 
euros cada any. A dia d’avui, des 
del govern s’estan estudiant les 
fórmules de patrocini i les vies 
legals per dur-ho a terme. La 
intenció és que es pugui mate-
rialitzar alguna iniciativa diferen-
ciada i anar més enllà del patro-
cini corrent amb un estampat a 
l’equipació. D’altra banda, fonts 
municipals expliquen que també 
han pogut desbloquejar l’amplia-
ció d’usos dels locals del Palau 
Olímpic, quelcom que es venia 

reclamant des de feia anys. La 
Junta de Govern Local va apro-
var la modificació fa uns dies.

La voluntat és 
que el deute 
d’IBI es retorni 
al llarg dels 
pròxims 8 anys

La Penya es juga el futur / B.López
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Badalona i AMB es comprometen 
a garantir la platja de la Mora aquest estiu
El govern també demanarà a l’Estat la construcció de dos dics 

Els veïns de la Mora van sortir 
aquest diumenge al carrer per 
protestar contra les obres que des 
de fa uns dies l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona està duent a terme al 
tram del col·lector de Llevant dan-
yat pel temporal. L’ens està desen-
volupant treballs per augmentar la 
protecció de la canonada davant 
de possibles futurs temporals i 
l’envergadura de l’obra feia pensar 
que la platja desapareixeria. Des 
del govern, no obstant, neguen 
que sigui així. Davant la indigna-
ció i amenaça dels veïns d’aturar 
ells mateixos les obres aquest 
dilluns al matí, els treballs s’han 
interromput perquè AMB i Con-
sistori poguessin intercanviar in-
formació. El regidor de Medi Am-
bient, Àlex Mañas, ha avançat que 

de la bocana del port de Badalona, 
uns treballs que Marina Badalona, 
diu el responsable de Medi Am-
bient, estan inclosos dins el pres-
supost de la societat que gestiona 
la instal·lació portuària.

Descontaminació del sòl
També ha explicat que, arran de 
les darreres obres, s’ha trobat sòl 

contaminat amb arsènic, provi-
nent de l’antiga activitat industrial 
de la zona, com ja va succeir amb 
altres trams de costa que es van 
convertir posteriorment en pas-
seig marítim. En aquest sentit, ha 
avançat que l’AMB s’encarregarà 
de les tasques de descontamina-
ció, que han explicat aquest dijous 
als veïns en una reunió.

l’AMB cobrirà l’actual plataforma 
amb una escullera de roques, 
com les que hi ha a altres punts 
de la costa. També dues passeres 
i escales de fusta per accedit a la 

platja. A banda, Mañas i l’execu-
tiu s’han compromès a habilitar la 
platja novament quan els treballs 
de protecció estiguin conclosos. 
Per això, transportaran sorra des 

CONSTRUCCIÓ DE DOS DICS

A banda de les responsabilitats 
municipals i els treballs dels 
quals s’encarregui l’AMB, el 
Consistori afirma que demanarà 
al Ministeri de Medi Ambient la 
construcció de dos dics per 

evitar que la sorra, després de 
cada temporal, desaparegui de 
la platja de la Mora i la situació 
es repeteixi any a any. Es tracta 
d’unes obres que podrien costar 
més d’un milió d’euros.

Foto d’arxiu

El govern inicia l’elaboració del projecte per conèixer el cost exacte i els terminis

L’antiga fàbrica de la MOBBA 
serà enderrocada. La propos-
ta del govern municipal preveu 
dues fases d’actuació. La pri-
mera es durà a terme durant els 
propers mesos i és una mesura 
de contenció. Es realitzarà una 
intervenció per tal de garantir 
que els despreniments de façana 
que es puguin produir no arribin 
al carrer. D’altra banda, en el te-
rreny de la salut pública s’ha co-
municat als veïns que s’ha pro-
cedit a la desratització de la zona 
i que s’incidirà en el seguiment 

L’antiga fàbrica Mobba serà 
enderrocada per guanyar espai al Centre

per tal de contenir la situació. Pel 
que fa a l’enderrocament, aques-
ta mesura també es desenvolu-
parà per fases. La pastilla com-
presa entre els carrers Eduard 
Maristany, Sant Isidre, Colom i 
Dos de Maig té la qualificació de 
zona verda. La primera fase con-
sistirà en enderrocar l’edifici més 
alt de la MOBBA, tocant a Dos de 
Maig, permetent esponjar el ba-
rri i l’obertura al mar del carrer 
Sant Isidre. L’enderroc precedirà 
una actuació de microurbanisme 
que consistirà en arranjar el pa-

viment, la millora d’il·luminació 
i posar mobiliari que permeti la 
dignificació de l’indret i que els 
veïns i veïnes en puguin fer ús 
a l’espera de la reurbanització 
definitiva. De moment, el govern 
no ha decidit quin serà el futur 
definitiu de l’espai resultant un 
cop s’enderroqui l’edifici; ni el 
cost ni els tempos. A dia d’avui 
s’està redactant el projecte exe-
cutiu, que determinarà la des-
pesa i els terminis. Pel que fa a 
l’ús, la pastilla està qualificada 
de zona verda. La fàbrica de la Mobba, aquesta setmana

Anuncia’t a l’especial 
de les Festes de Maig del

610 20 11 64 
publicitat@gestiocomunicativa.com
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El ‘Dimoni aixeca murs’, del badaloní Joan Gili, ha estat el disseny escollit 

El dimoni 2017: una Estàtua de la Llibertat 
amb referències als murs i als refugiats

Badalona cremarà la Nit de Sant Anas-
tasi un Dimoni inspirat en l’Estàtua de 
la Llibertat. Aquest dimarts s’ha donat 
a conèixer el disseny guanyador del 
19è concurs ‘Crema’l tu!’. Es tracta de 
la proposta que porta per nom ‘Dimoni 
aixeca murs’ i és obra del badaloní Joan 
Gili Fornells, de 52 anys. El Dimoni 
2017 representa la imatge que veien els 
immigrants d’arreu del món en arribar a 
Nova York entre 1892 i 1954. 

Joan Gili Fornells és dissenyador 
gràfic, va estudiar a l’Escola d’Art i 
Superior de Disseny Pau Gargallo de 
Badalona i viu a Premià de Mar. En la 
presentació del seu disseny ha expli-
cat que ha volgut mostrar “un dimoni 
que fa crítica a tots els murs i traves 
que es posen per impedir el pas dels 

refugiats”. “Els elements que hi surten, 
el flotador de salvament, l’armilla salva-
vides, la barca i el mur hi fan esment”, ha 
afegit. El dissenyador del Dimoni espera 
que “quan es cremi la figura, la gent re-
cordi en forma de crítica la intolerància i 
la falta d’empatia cap a totes les persones 
que ho pateixen”.

A la base de la figura del ‘Dimoni aixe-
ca murs’ s’hi representa un mur de to-
txo amb grafits de suport als refugiats. 
Aquesta figura del Dimoni es plantarà a 
la platja, al davant de la Rambla a l’alçada 
del monument a Roca i Pi, a primers del 
mes de maig i es cremarà la Nit de Sant 
Anastasi, el 10 de maig.

Enguany s’han presentat al concurs ‘Cre-
ma’l tu!’ més d’un centenar de dissenys.

No és la primera vegada que l’oci nocturn 
desperta queixes veïnals a l’entorn de Canya-
dó. Es tracta d’un problema que es remunta a 
anys enrere però l’afectació de la qual els veïns 
semblen haver vist augmentar darrerament. 
Després de sol·licitar solucions a l’Ajuntament 
en repetides ocasions, l’Associació de Veïns 
de Canyadó ha acudit al Síndic de Greuges 
de Catalunya. “Encara no hem aconseguit 
trobar-nos per tractar el tema i buscar una 
solució”, diuen, en referència a cossos po-
licials i Consistori. Per això, han demanat la 
“intervenció” del Síndic. “És lamentable l’as-
pecte que presenten els nostres carrers, també 
vehicles i mobiliari urbà”, que acostumen a 
ser fruit de l’incivisme derivat del ‘botellón’, 
expliquen. A més, alerten que cada cop hi ha 
més menors d’edat entre els grups que prenen 
alcohol a la via pública.

El govern prepara un pla global contra 
el ‘botellon’
Des del govern asseguren estar preparant un 
programa “global” per reduir els efectes del 
consum als carrers i places i l’incivisme que 
provoca. No obstant, neguen que tota la so-

Canyadó porta al Síndic de 
Greuges el problema del 
‘botellón’ i l’incivisme 

lució resideixi en la policia. “El problema el 
trobem també en el trànsit de joves cap a la 
discoteca des del metro, el tren, el bus...posar 
policies de guàrdia a la porta dels locals o da-
rrera de cada jove, no és la solució”, considera 
el Cap del Servei de Seguretat i Convivència, 
Quim Ortilles.
En aquest sentit, l’Ajuntament està preparant 
un pla en el qual estan implicats diferents de-
partaments, no només la Guàrdia Urbana. La 
idea és que inclogui acció directe d’educadors 
socials a la zona en torn de nit i alternatives 
d’oci saludable, entre d’altres qüestions. A 
més, subratlla Ortilles, la policia farà la seva 
tasca de vigilància i de sanció a qui toqui.

Restes d’un ‘botellon’ / AV Canyadó

El govern reprèn la reforma 
de Mossèn Anton després 
d’haver-la aturat el 2015

Foto: Carles Carvajal

El carrer Mossèn Anton, al barri del Centre, 
és un dels paradigmes negatius de l’estat 
d’alguns trams de la via pública de Badalo-
na. Un vial la reparació del qual es reclama 
des de fa anys i que ha aixecat fins i tot de-
bats a les xarxes socials entre govern i opo-
sició. Es va arribar a impulsar una actuació 
d’urgència no fa ni un any, però els sots 
s’estenen per tot el carrer i demanen una 
acció global. Aquesta setmana l’executiu 
ha anunciat aquestes obres, que tindrien un 
cost de l’ordre del milió d’euros. El regidor 
d’Urbanisme, Oriol Lladó, ha explicat que el 
projecte es licitarà pròximament de forma 
que les obres de sanejament i pavimenta-
ció d’aquest carrer es podran iniciar en els 
propers mesos. Una obra, però, que ja es 
va preparar a finals del mandat passat i que 
estava inclosa a l’annex d’inversions que el 
Partit Popular va pactar amb CiU. De fet, el 
projecte estava redactat, en dues fases di-
ferenciades, i disposava de pressupost per 
engegar la primera d’elles. Tot i que estava 
previst que s’iniciés durant l’estiu de 2015, 
les obres no es van tirar endavant. Oriol Lla-
dó ha esclarit que el projecte inicial incloïa 

diferents fases, i que van voler optimitzar 
els treballs, així que es va començar a ela-
borar un pla d’obres nou. El responsable 
d’Urbanisme recorda que Mossèn Anton és 
un vial amb alt trànsit de busos i vehicles, i 
que era òptim haver de tallar-lo diverses ve-
gades. “Tenia sentit fer tot el carrer de cop, i 
no desviar el trànsit cada X mesos”.
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Escena pròpia de pel·lícula es va 
viure fa uns dies al Burger King del 
barri de Montigalà, davant del centre 
comercial, quan tres encaputxats 
van entrar per endur-se els diners 
de la jornada. Amb passamuntan-
yes, de negre i carregats amb una 
presumpta pistola, que podria haver 
estat de fogueig, i una destral i un 
martell, tres individus van irrompre 
al local en una actitud amenaçadora, 
mentre un quart esperava a la porta 
en un vehicle amb el motor encès. 

Metropolitana Nord va iniciar una 
investigació que va permetre iden-
tificar i localitzar els membres del 
grup a la localitat de Badalona. El 
dia 27 de febrer es va establir un 
dispositiu policial que va compor-
tar la detenció de dos dels seus 
membres a Badalona. L’endemà es 
van realitzar les entrades i escor-
colls als domicilis dels arrestats 
i es va recuperar gran quantitat 
de colònies i perfums procedents 
dels robatoris. Als dos detinguts 
se’ls considera autors de vuit ro-
batoris i furt d’ús de vehicle a més 
de dotze robatoris amb força a 
establiment comercial. D’aquests, 
sis els van cometre en locals d’una 
mateixa cadena de perfumeries, 
tres en una botiga de Granollers 
i  tres a Terrassa, dos en un esta-
bliment i un en un magatzem. La 
investigació continua oberta i no 
es descarten més detencions.

Els Mossos d’Esquadra han detin-
gut dues persones de nacionalitat 
espanyola, de 24 i 43 anys i veïns 
de Badalona, com a presumptes 
autors de dotze encastaments 
a establiments comercials. Els 
fets es remunten al mes d’agost, 
quan els Mossos van detectar un 
augment dels robatoris amb força 
per encastament en establiments 
comercials del Vallès Oriental i el 
Vallès Occidental, principalment 
a botigues de telefonia i perfu-
meries. Un grup de tres persones 
violentaven l’aparador de l’establi-
ment amb un turisme que havien 
sostret dies abans pel mètode de 
l’encastament, s’emportaven en 
pocs minuts gran quantitat de 
productes de la botiga i marxaven 
ràpidament del lloc dels fets amb 
el mateix vehicle, que abandona-
ven dies després. L’Àrea Investiga-
ció Criminal de la Regió Policial 

Tres encaputxats 
amb pistola i destral atraquen 
el Burger King de Montigalà

Detinguts per robar 
pel mètode de 
l’encastament

“Al principi pensàvem que era una 
broma, no t’ho creus”, relata una de 
les poques persones que quedava a 
aquella hora a l’establiment, a més 
dels quatre professionals de la plan-
tilla del restaurant. “Ens van cridar, 
apuntant-nos, i ens van arraconar al 
final del local, perquè no interferís-
sim al robatori”, recorda. Diverses 
persones es van amagar al lavabo de 
l’establiment, explica aquesta tes-
timoni. “Només s’escoltaven cops, 
perquè estaven colpejant amb les 

Foto d’arxiu

destrals a les parets”, relata. Un dels 
presumptes lladres va arribar a agre-
dir a un dels caixers, mentre dema-
naven els diners a crits. Es van en-
dur diverses bolses de Burger King 
plenes de diners, a més d’una bossa 
que ells mateixos duien. Segons 
publiquen els companys del Tot Ba-
dalona, es podrien haver endut uns 
2.000 o 3.000 euros. “Van sortir, es 
van muntar al cotxe que esperava i 
van sortir corrents. Vam memoritzar 
la matrícula i la vam traslladar a la 
policia, que va tardar uns 20 minuts 
en arribar. Evidentment ja era molt 
difícil agafar-los”. Segons explica 
aquesta jove, les càmeres de segu-
retat no haurien gravat res, perquè 
deixen de gravar a mitjanit, suposa-
dament, i passaven cinc minuts de 
mitjanit. “Va venir tota la policia, van 
estar analitzant les emprentes i ens 
va tenir prestant declaració fins pas-
sada la una de la matinada”. 
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Centenars de persones es manifesten per les dones

Foto: Arxiu

Amb una trobada, organitzada per 
la Federació de Dones de Bada-
lona, des de la plaça de la Vila i 
amb la hissada de la bandera de 
color lila, iniciava els actes com-
memoratius del Dia Internacio-
nal de la Dona aquest dimecres 
8 de març. Tot seguit, el Teatre 
Zorrilla acollia la lectura del 
manifest d’enguany, a càrrec de 
l’escriptora Maria Carme Roca i, 
també, l’entrega dels 14è Premis 
Trencant Invisibilitats atorgats a 
l’educadora social Nadia Ghulam 
per fer possible la visibilitat de 
la veritable situació de les dones 
d’Afganistan; i al projecte ‘Laila’ 
de la Fundació Ateneu Sant Roc 
per afavorir la integració de les 
dones més grans de 16 anys. 
D’altra banda, la regidoria d’Es-
ports de l’Ajuntament ha volgut 
retre un especial reconeixement 
a les dones pioneres de l’esport, 
com ara Maria Gol pels lligams 

Aquest diumenge, 12 de març, 
la plaça Trafalgar serà l’escenari 
de la 25a edició de la Calçotada 
Popular, on la Comissió de Cul-
tura de Llefià espera repartir més 
de 3.500 calçots, acompanyats 
de romesco, botifarra i peu a un 
preu simbòlic de 4,5 euros per a 
tot el veïnat. La festa començarà a 
partir de les 11 del matí amb les 

amb el bàsquet badaloní, la ne-
dadora Joaquima Albesa, l’es-
peleòloga Maria Rosa Vinyes i 
la muntanyenca Rosa Colomer. 
Finalment, per finalitzar aquesta 
jornada i com a novetat d’aquest 

tradicionals actuacions dels nens 
i nenes de les escoles públiques 
Pere de Tera, Antoni Botey i Ra-
fael Casanova, com així també, la 
percussió dels Diables Kapaol-
tis. També, s’exposaran totes les 
imatges rebudes en el concurs 
fotogràfic de la Rua de Carnestol-
tes d’enguany que, a més, s’es-
brinaran els finalistes.

Badalona trenca invisibilitats 
pels seus carrers

Llefià acull 
la 25a Calçotada 
Popular

any, un centenar de persones, es-
pecialment dones, s’han manifes-
tat per diversos carrers, des de la 
plaça de la Vila fins a la plaça de 
la Dona, per reivindicar els drets 
femenins.

Del 10/03 al 16/03/2017

Òmnium Cultural va encetar 
fa unes setmanes la campan-
ya “Lluites Compartides”, una 
iniciativa que vol posar en valor 
i reconeixer el treball dels movi-
ments veïnals, culturals, socials i 
educatius per a la construcció no 
només dels barris, pobles i ciutats 

física i l’esport per garantir la 
plena igualtat d’accés, participa-
ció i representació de les dones”. 
El president del grup municipal, 
Àlex Pastor, creu que cal fomen-
tar la implicació de les dones “en 
tots els aspectes de l’activitat físi-
ca i l’esport: la direcció i la gestió, 
l’entrenament, l’arbitratge, el pe-
riodisme, la formació, la recerca i 
la pràctica esportiva.”

El PSC, aprofitant el Dia Interna-
cional de la Dona, ha demanat al 
govern local la implantació d’una 
línia de subvencions específi-
ques per a les entitats esportives 
femenines de Badalona, com 
poden ser el Seagull o el Bada-
lona Bàsquet Club. Els socialis-
tes consideren que cal incloure 
la “perspectiva de gènere en les 
polítiques de gestió de l’activitat 

Òmnium evoca les lluites veïnals 
pel transport públic i les escoles

El PSC proposa ajudes 
per a les entitats 
esportives femenines

sino també de tot els país. “Llui-
tes compartides” es desenvolupa 
a través d’un procés de col·labo-
ració entre diverses persones i 
entitats de diferents barris i/o àm-
bits. I finalitza amb l’organització 
d’una exposició itinerant, un breu 
document audiovisual, una xerra-

Partit del Seagull / B. López

Protesta a Llefià / Foto: Òmnium

da... A Santa Coloma, a finals del 
mes passat, es va engegar amb un 
acte a l’escola Rosselló-Pòrcel en 
reconeixement als pares i mestres 
que van engegar el primer projec-
te d’immersió lingüística als anys 
80. Ara, aquest cap de setmana, 
arriben dues propostes més: el 
dissabte, 11, tot el matí, a Pomar, 
(davant del mercat), es recordarà 
la lluita pel transport públic al 
barri, una lluita que en el seu dia 
va ser sonada i que va unir tots 
els veïns i veïnes de Pomar en de-
fensa d’un barri millor. L’endemà, 
diumenge 12, també al matí, es 
recordaran les lluites de Llefià per 
aconseguir equipaments escolars 
i altres millores pel barri. Tant en 
una trobada com a l’altra hi seran 
presents alguns dels protagonis-
tes d’aquelles lluites, historiadors 
i veïns que han col·laborat amb 
Òmnium en la preparació del 
“Lluites compartides”.

‘Lluites compartides’ a Pomar i Llefià
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El valor dels referents
El govern ha mostrat, de portes cap enfora, com 
a mínim, una cohesió molt sòlida en quasi tots 
els temes que han generat debat des de l’inici del 
mandat. No obstant, aquest ‘quasi tots’ deixa una 
escletxa que es fa molt profunda en alguns temes, 
pocs, que resulten cabdals, això sí. Existeix una di-
ferència d’opinió molt clara en polèmiques com ara 
la de Badalona Capaç, i també a l’encreuament que 
viu des de fa uns mesos la Penya.
El club necessita una aportació econòmica públi-
ca per poder desfer-se del llast que suposen els 
deutes i el concurs de creditors. La llum a final del 

túnel l’ha de donar l’Ajuntament. I és aquí on arriben les 
discrepàncies, en les diferències d’opinió sobre si l’ad-
ministració ha d’ajudar a una entitat esportiva privada 
però que té molt de ciutat i de públic.
Més enllà de la possible divisió d’opinions que pugui 
haver-hi entre la ciutadania, aquesta desigualtat de pa-
rers existeix també al si del govern. No hem de perdre 
de vista que, tot i anar a la una en la majoria de la gestió, 
l’equip està format per tres formacions i tres potencials 
punts de vista.
Ara, la situació es troba en un delicat punt en el qual 
s’han de posar en comú els interessos de tres partits, 

EDITORIAL

com a govern, i d’un club de bàsquet que és molt per 
a Badalona. Aquests dies se n’ha parlat, i molta gent 
coincideix en què la Penya porta dècades sent un refe-
rent per al municipi. Independentment de la valoració 
de la gestió que se n’hagi fet com a entitat privada, 
que probablement no ha estat la millor, la seva impor-
tància és un fet.
Ara, el club ha encarregat un estudi per sondejar quin 
pot ser l’impacte econòmic que el Joventut suposa per 
a Badalona. Pot ser les xifres ens donaran una idea de 
quelcom fins ara abstracte, però el que sabem és  que 
referents com aquests no tenen preu.

Una Badalona més segura

La policía que no se ve en los barrios

No planto Badalona
La Móra guanyarà centralitat

A Badalona la Casa de Alba ja no pinta res

Som Socialistes, i per tant, som feministes

Apostamos por la igualdad de oportunidades y por unos impuestos justos 

Xavier García Albiol
Regidor grup municipal del PP

Ferran Falcó
Expresident grup municipal CiU

Oriol Lladó
President grup municipal ERC

Maria Gallardo
Portaveu grup municipal d’ICV-EUIA

Álex Pastor
President grup municipal del PSC

Juan Miguel López
President del grup municipal de Ciutadans

Segurament ja heu pogut veure que la presèn-
cia dels policies de barri ha augmentat consi-
derablement. És la senyal més visible del nou 
model de seguretat que s’ha posat en marxa 

Ara mateix potser ens costa d’imaginar, però a 
uns pocs anys vista el Front Marítim de la Ba-
dalona Sud, i que avui és una mena de terreny 
de ningú, es revelarà com un espai central no 
només a la ciutat, sinó a l’àrea metropolitana i 

Hace unas semanas asistimos a la presen-
tación del nuevo modelo de Guardia Urbana 
que ha puesto en marcha el Ayuntamiento de 
Badalona. Sí, los de la CUP, los que elimina-
ron de un plumazo la unidad de intervención 
rápida y los que han quitado agentes de las 

Els Socialistes de Badalona vam proposar en 
la sessió del Ple de la setmana passada que 
l’Ajuntament de Badalona donés impuls insti-
tucional a l’aturada internacional de dones del 
8 de Març impulsada per diversos moviments 
feministes.
Una acció que té les seves arrels en la històrica 
reivindicació de la “Vaga de Dones: qui mou 
el món, l’atura”. Una iniciativa que s’ha con-
solidat internacionalment aquest any gràcies a 

Dos importantes quejas de las personas sobre 
la política, son el enchufismo en la Administra-
ción y que se pagan muchos impuestos. Ciu-

Voldria acomiadar-me de tots vosaltres amb les 
paraules que vaig dirigir als meus companys de 
l’Ajuntament en el darrer Ple d’aquest mes de 
febrer.
Deixo l’acta de regidor, però no planto Badalo-
na. I no us planto a cap de vosaltres. Compteu 
amb mi, des d’on sóc o des d’on sigui, demà 

No fa gaire, un president d’una comunitat 
autònoma, deia que els tècnics eren els que 
s’havien equivocat, que ell no en sabia res.  
Precisament per això, volem posar en valor 
la tasca i la professionalitat de tots els treba-

a Badalona. Aquest model sorgeix de les con-
clusions de les jornades participatives, on van 
participar experts i veïnat, que es van celebrar 
l’any passat sobre seguretat ciutadana. 
La principal novetat del nou model és que la 
política de seguretat de Badalona deixa de 
tenir una actitud reactiva sinó que és també 
proactiva. Per això són importants actuacions 
a l’espai públic, com el “pla il·lumina” que està 
millorant la il·luminació dels carrers evitant, 
així, situacions d’inseguretat.També és impor-
tant garantir la proximitat. Per això veureu com 

fins i tot al país. Aquest article intenta posar la 
mirada en aquesta perspectiva de futur. Abans, 
d’entrar-hi, però, fem una aturada al present. 
No seria just no fer-ho.
Perquè la Móra és avui un barri desconnectat, 
una prometedora illa, que, amb tot, no té els 
serveis i qualitat de vida que li pertocaria. I cal 
dir-ho. S’han fet millores en els darrers mesos, 
en la línia de millorar la freqüència de pas i re-
corregut del transport públic i en la línia també 
de la millora de l’espai públic, especialment en 
la cantonada amb el carrer Mar Negra, autèntic 
punt negre de la mobilitat al municipi. 

calles, ahora pretenden hacernos creer que 
un modelo de policía basado en el buenismo 
contra aquellos que no se comportan va a dar 
resultado.
Pues en solo unas semanas ya se ha com-
probado que no. Que con buenas palabras 
no se garantiza el bienestar de los vecinos. 
Que en la mayoría de barrios han aumentado 
los delitos porque los delincuentes se sien-
ten menos perseguidos. Y, lo que es peor, 
la sensación de inseguridad es alarmante, 
sobretodo en aquellas zonas en las que se 
requiere de mucha firmeza y mano dura para 

la major conscienciació social sobre les múl-
tiples discriminacions i violències masclistes 
que pateixen les dones. I una iniciativa que 
estem orgullosos d’haver contribuït a la seva 
instauració a Badalona tants anys com faci falta 
fins que arribem a una veritable igualtat entre 
dones i homes.
Us posaré un exemple molt proper: si es con-
sideressin les tasques domèstiques, el PIB 
català s’incrementaria un mínim del 23,4%. Si 
hi hagués una distribució igualitària tant de les 
tasques domèstiques i de cura, com del treball 
remunerat, les dones podrien obtenir uns in-
gressos salarials bruts un 25% superiors als 
actuals. A Badalona podem estar orgullosos 
de veure com la ciutadania i les entitats s’han 
mobilitzat en protestes, actes i reivindicacions 

dadanos trabaja para atender esas reclamacio-
nes. Por ese motivo, en el último pleno hemos 
presentamos dos mociones en ese sentido.
La primera moción de Cs, presentada en el 
pleno de febrero, insta al Ayuntamiento a crear 
un comité de funcionarios expertos (no polí-
ticos) que elabore unas nuevas bases, justas 
y transparentes, para evitar el enchufismo en 
todos los organismos municipales y garantizar 
la igualdad de oportunidades en los procesos 

o quan considereu, si creieu que alguna cosa 
puc fer per la ciutat. De fet, fer és el que m’ha 
mogut durant tots aquests anys. Durant els tres 
mandats que he completat, he mirat de ser i 
de fer. De ser persona i de fer política. En els 
temps que corren, sembla que les dues coses 
no lliguen. Jo sempre he cregut que sí, que po-
dien lligar. Que la política la fa la gent, la gent 
normal, i que en aquest ofici -que ho és- el que 
importa és la vocació, i una barreja justa d’am-
bició personal i col·lectiva. 
Sóc dels qui pensen que l’únic bé cert que te-
nim els homes és gaudir del què fem. De què 
no s’és feliç amb el que es té, sinó amb el què 

lladors i treballadores de l’àrea  d’esports de 
l’ajuntament de Badalona . Un equip de gent  
que nomes amb 6 persones, per exemple si 
parlem de manteniment,  fa  front a totes les 
emergències i actuar  en més de 74 instal·la-
cions set dies a la setmana.  Evidentment no 
arriben a tot, però el treball, la dedicació i la 
professionalitat son palpables. Uns oficials 
d’oficis que son la cara i els ulls de l’ajunta-
ment als pavellons, camps de futbol, piscines  
i pistes d’atletisme, que obren els 365 dies de 
l’any si fa falta i garanteixen  els muntatges i 

ara la “policia de barri” (més de 80 agents co-
breixen aquest servei) incrementa el seu horari 
fins a les 22h, no fins les 17h com fins ara, 
que deixava sense vigilància de proximitat els 
trams horaris de més alta incidència. I també 
hem impulsat una “comissaria mòbil” que 
anirà de barri en barri atenent a peu de carrer 
al veïnat.
El nou model de seguretat posarà èmfasi en la 
resolució de conflictes, la prevenció de delictes 
mediambientals, de violències contra les dones 
i de delictes d’odi. Progressivament, a més, 

Aquesta setmana la Móra ha tornat a l’actua-
litat amb la reivindicació de la platja, històri-
cament amenaçada i en contrastada regressió. 
Els estralls del temporal recent van ser molt 
importants: tant, que van comportar el trenca-
ment de la canonada del col·lector de Llevant. 
Això ha implicat unes obres de contenció i 
protecció que han alertat els veïns. El com-
promís municipal és clar: estem pendents del 
permís i l’informe del Ministerio de Medio 
Ambiente per reposar la sorra a través de Ma-
rina Badalona. No serà fàcil, però intentarem 
que sigui el màxim de ràpid. 

plantar cara a aquellos que se dedican a ha-
cer la vida imposible a los vecinos.
Tengo claro que una de las grandes priori-
dades de cualquier gobierno tiene que ser la 
seguridad. Por eso me entristece comprobar 
como se juega con algo tan serio como el 
bienestar de todos los ciudadanos. Me 
gustaría que antes de seguir quitando más 
agentes de la calle, los responsables muni-
cipales se pasearan un rato por los barrios 
y comprobaran ellos mismos lo que estoy 
diciendo. Es evidente que desde el despacho 
se ve todo muy bonito, pero la realidad es 

que any rere any acumulen participació. Des 
d’entitats veïnals i formacions polítiques, pas-
sant per la Federació de Dones de Badalona, la 
ciutat bull aquesta setmana amb les reivindica-
cacions. Els Socialistes sempre hem posat en 
valor el paper imprescindible de les dones, tant 
en el treball remunerat com en el no remune-
rat, hem defensat els drets de les dones i hem 
fomentat polítiques per a la igualtat d’oportu-
nitats efectiva a tots els àmbits, prioritzant la 
lluita contra la violència de gènere. També hem 
fomentat les noves masculinitats per incor-
porar els homes a les tasques domèstiques i 
de cura de manera corresponsable, i per altra 
banda, per la seva vital aportació, i per justícia, 
hem prioritzat dotar de drets a les grans invisi-
bilitzades i explotades pel sistema capitalista: 

de selección de personal en el Ayuntamiento.
La segunda moción de Cs, aprobada por ma-
yoría absoluta con la abstención del gobierno 
municipal independentista, permite que los 
ciudadanos puedan reclamar el dinero co-
brado en el impuesto de plusvalía municipal, 
cuando la venta de un inmueble no haya gene-
rado ningún beneficio. No tiene sentido, que el 
contribuyente pierda dinero y tenga que pagar 
un impuesto por el sólo hecho de haber vendi-

es fa. Jo he estat feliç durant tots aquests anys, 
fent més que no pas desfent. M’ha agradat veu-
re que coses que proposàvem es feien realitat. 
Que participava de decisions, que opinava i 
era escoltat. Que escoltava i aprenia de molta i 
molta gent d’aquesta ciutat. Crec poder dir que 
el millor regal d’aquest temps ha estat conèixer 
tanta gent, i tots els racons de Badalona. Me’n 
vaig amb projectes que hagués volgut veure 
acabats, i d’altres a mitges. Això és ben normal, 
i malament seria que no fos així. Voldria haver 
vist els laterals acabats. Voldria haver vist la 
zona sud en millors condicions, i els demano i 
demano amb tota humilitat que s’ocupin d’asse-

esdeveniments d’una ciutat tan esportiva com 
la nostra, que reben de primera ma les críti-
ques d’una manca històrica del manteniment i 
que a la vegada donen totes les facilitats pos-
sibles dintre de les nostres limitacions. Està 
clar que no som perfectes, perquè la perfecció 
no existeix, però ho intentem i rebem les críti-
ques quan toca, però de tant en tant també es-
taria bé, valorar la feina d’aquest col·lectiu, que 
sigui l’hora que sigui dona servei a la ciutat.
Alguns s’obliden fàcil de la seva inacció en 
el passat però nosaltres malgrat les crítiques 

anirem incorporant innovacions tecnològiques 
a la Guàrdia Urbana per millorar en eficàcia i 
transparència. Aquest model integral de segu-
retat pel què ha apostat el nou govern muni-
cipal de Badalona, més pròxim, transparent i 
democràtic, ha estat estudiat recentment per la 
policia de Madrid, conjuntament amb Londres i 
Amsterdam, com un dels referents a escala eu-
ropea. I és que, al contrari del que se’ns acusa, 
no hi ha res més d’esquerres que garantir que 
es pot caminar pel carrer sentint-se segur. Però 
això no és garanteix, només, amb més policia.

Però permeteu que miri al futur, més enllà 
de les raonables exigències del moment. Fa 
uns pocs dies es va signar acord per fer un 
Pla Director Urbanístic al sector de les Tres 
Xemeneies que prioritza l’activitat econòmica 
de valor afegit i també fa ben poc les admi-
nistracions responsables s’han compromès 
al trasllat definitiu del col·lector, fet que ha de 
permetre solucionar els problemes de forma 
definitiva. Dues notícies importants, que im-
pliquen el desbloqueig de qÜestions que el 
barri arrossegava de feina anys i que, en part, 
expliquen el seu abandonament acumulat.

otra bien distinta.
La realidad es que desde el primer día el 
gobierno de perdedores se ha dedicado a 
desorganizar la Guardia Urbana. No ha de-
jado de hacer reestructuraciones que están 
dando los peores resultados posibles. ¿O 
alguien se cree que una pareja de policías 
puede patrullar a pie en un mismo día siete 
barrios diferentes? Ni es posible ni es efec-
tivo. Tengo claro que ese no es mi modelo 
de seguridad ni el modelo de seguridad que 
necesitan los ciudadanos de Badalona para 
vivir tranquilos.

les mestresses de casa.
A Badalona necessitem aquesta visió transver-
sal  per les polítiques d’igualtat. En aquest sen-
tit, des de la nostra oposició constructiva, hem 
demanat al govern que impulsi tota una sèrie 
d’accions, incloses subvencions específiques, 
per potenciar l’esport femení a la nostra ciutat, 
que està molt lluny de funcionar amb criteris 
d’igualtat. D’altres administracions, com la 
Generalitat, fa anys que ofereixen subvencions 
específiques per l’esport femení, i no pot ser 
que la nostra ciutat no sigui capdavantera en 
aquest sentit.
Finalitzo aquest text reivindicatiu amb el desig 
que al més aviat possible haguem que deixar 
de reivindicar l’igualtat, perquè llavors ja l’hau-
rem aconseguit.

do la propiedad. Además se insta al gobierno a 
modificar la ordenanza fiscal reguladora, para 
que se recojan los valores de compra-venta 
reales del objeto grabado. Desde Ciudadanos, 
pensamos que la mejor política es la que in-
tenta solucionar los problemas reales de las 
personas. Sigue lo que hacemos en la página 
web: http://badalona.ciudadanos-cs.org. Su-
gerencias y comentarios: grup_ciutadans@
badalona.cat. 

gurar la continuïtat del seu moviment associatiu 
i veïnal, ara amenaçat. Voldria haver impulsat 
un pla urbanístic d’eliminació parcial de l’auto-
pista, al seu pas per Badalona...Voldria tantes 
coses...però n’hi ha una que voldria compartir 
amb tots vostès: la necessitat de grans acords, 
i de grans visions, sobre com volem que sigui 
aquesta ciutat. Som a deu minuts d’una capital 
mundial, i ho hem de poder aprofitar.
A tots els dono les gràcies per les estones com-
partides, i a tots els reitero la meva disposició 
total a col·laborar en allò que pugui ser útil per 
Badalona. Gràcies a tots els lectors del diari de 
Badalona.

seguirem treballant per posar ordre o nomes 
hi havia desídia dels gestors politics anteriors 
gran s esdeveniment i fotos amb personatges 
famosos que res tenen a veure amb les milers 
de persones que cada dia a la nostra ciutat fan 
esport de base, nosaltres treballem per elles.  
Preferim les persones fent esport a signar con-
venis amb el duque de Alba com va fer el PP 
anteriorment. Ens quedem amb la gent, ells 
poden seguir amb la noblesa. 
Amb aquest grup de persones, l’esport a Ba-
dalona està ben segur. 
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Jose Téllez
Regidor grup municipal de Guanyem BDN
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NOVA LLIGA BADAGRES - LLIGA BADAGRES - CONTRASENYA: BADAGRES
SUPERMANAGER

1- Llull, Doncic, Larkin
2- Nedovic, Jackson, San Emeterio, Abalde
3- Fotu, Shermadini, Tomic, Dubljevic

EL DIARI DE BADALONA PARTICIPA A LA SUPERMANAGER DE 
BADAGRES DE LA MÀ DE DANI MIRET. T’APUNTES!!!

El guanyador de la temporada rebrà 
una Pilota firmada pels jugadors de 
la Penya!

LLIGA

Jornada 23
1º  EN KOMÚ POTEM kardar (Badalona) 193,20
2º KATAKRAK glocal13 (Badalona) 189,00
3º 26 x 65 Xevo (Badalona) 188,00

52ºDiari de Badalona DiarideBadalona (Badalona) 150,80

Lliga (general)
1º Diari de Badalona DiarideBadalona (Badalona) 4.217,20
2º canasta....koponen!! Lera (Terrassa) 4.210,60
3º Santako Team Xevo (Badalona) 4.183,00

Equip Diari de Badalona

Algú dubte que hi haurà descensos aquest any?
L’Obradoiro va fitxar ahir Aleks Maric, un pi-
vot expert que ja havia estat a Santiago de 
Compostel·la. El Betis ha incorporat Deandre 
Kane i Aleksandar Marelja fa dues setmanes. 
L’UCAM Múrcia ha incorporat Daniel Clark 
i no serà l’últim. El Saragossa ha canviat el 
tècnic i ha fet fora a Andreu Casadevall per 
incorporar Luis Guil. Tots aquests equips es-
tan empatats o amb una victòria menys que 
el Divina Joventut. Algú dubte que aquesta 
temporada hi haurà algun equip que baixarà 

a la LEB? Jo crec que tots els equips són 
conscients que, tot i que el Manresa és cuer 
de forma clara, no es vol especular amb el 
futur, ni amb el cànon, ni amb res. Tothom 
es vol salvar per evitar que l’estiu sigui llarg 
i farcit de nervis. La Penya, tot i que Terry 
Smith ha estat un reforç de moment estèril, 
ja ha guanyat temps perquè Jordan i Dimi-
trijevic porten temps amb l’equip i la Penya 
està jugant bé. Veurem al final qui acaba 
certificant la permanència.

Xavi Ballesteros
Periodista especialitzat en bàsquet

BADALONA ÉS BÀSQUET
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LA PRÈVIA 24a Jornada ACB. Diumenge 12 de març al Martín Carpena (12:30h) / Movistar+

Jugar sense cap por contra un físic imponent

ALBERTO ABALDE

ALBERT SÀBAT

SERGI VIDAL

JEROME JORDAN LUKA BOGDANOVIC

DIVINA JOVENTUT
Entrenador: Diego Ocampo

UNICAJA
Entrenador: Joan Plaza

ADAM WACZYNSKI

ALBERTO DÍAZ

NEMANJA NEDOVIC

DEJAN MUSLI JEFF BROOKS

Unicaja està sent regular a la Lliga Endesa / ACB

Onze partits. Aquest és encara 
l’elevat marge de maniobra que 
disposa el Divina Seguros Jo-
ventut per continuar creixent cap 
a la salvació. Aquesta setmana, 
a la Penya li toca visitar la pis-
ta d’un Unicaja (14/7) que està 
aconseguint enganxar-se al grup 

capdavanter de la competició. 
Malgrat caure en la primera volta 
a l’Olímpic (82-79), els deixe-
bles de Joan Plaza ostenten una 
notable sisena plaça després de 
triomfar a Miribilla (63-74). Com 
a locals, els andalusos només han 
cedit en dues ocasions (balanç de 

8/2), acumulen quatre victòries 
seguides i han estat capaços de 
tombar a Barça Lassa (95-89) i 
Madrid (82-78).  El Divina, amb 
ja quatre mesos sense guanyar a 
domicili, visita el quart millor atac 
de l’ACB amb optimisme. “Espero 
que el triomf contra l’Estudiantes 

tingui un impacte positiu. Vam 
jugar amb més valor. Crec que en 
molts partits hem tingut por i ens 
hem bloquejat. Això ha canviat”, 
destacava Diego Ocampo en la 
prèvia. Segons el tècnic, la Pen-
ya s’enfronta a un rival “amb un 
físic imponent”. “Unicaja està en 

una bona dinàmica i compta amb 
molts jugadors exteriors capaços 
de generar joc”, transmetia l’entre-
nador gallec. Cal destacar que No-
gués i Miralles ja han rebut l’alta, 
però ara s’han de posar “al nivell 
de la resta”. En relació a Smith, el 
base americà “encara té dolor”.

Sacrifici d’equip per tombar 
l’Estudiantes a casa (77-71)

Brizuela (1), Cook (5), Jackson (22), Su-
ton (18), Balvin (4) -cinc inicial- Wilson 
(3), Vicedo (-), Arteaga (8), Savané (6), 
Fernández (4) i Grimau (-).

71

Sàbat (11), Vidal (8), Abalde (13), Bog-
danovic (5), Jordan (10) -cinc inicial-  
Ventura (7), Dimitrijevic (9), Lapornik 
(-), Gielo (10) i Stutz (4).

ESTUDIANTES

77

DIVINA JOVENTUT 

Escassos mesos després de tancar 
una etapa de cinc temporades a la 
Penya, Salva Maldonado tornava 
al Palau Olímpic per fer jugar el 
Movistar Estudiantes contra el Di-
vina Seguros. Els verd-i-negres, 

(22-23) de la bona sortida prota-
gonitzada pels locals (10-2), tot i 
que seria la Penya qui arribaria al 
descans manant (38-37). Defen-
sant en bloc i aprofitant la inspira-
ció de Gielo, el conjunt d’Ocampo 
s’acostaria fins al seu objectiu en 
la represa (63-51), tot i que els 
badalonins haurien de patir fins 
als darrers instants (70-66). Per 
sort, la sang freda mostrada des 
de la línia de tirs lliures per Abal-
de, Neno Dimitrijevic i Bogdano-
vic deixaria el triomf a l’Olímpic. 

advertits de l’espectacular estat 
de forma de Jackson (22), farien 
un gran desgast per controlar les 
prestacions ofensives de l’escorta. 
Gràcies a l’impuls de Suton, els 
col·legials es podrien recuperar 

Resultats darrera jornada

Andorra - Manresa                 85-77
FC Barcelona - UCAM Múrcia                   73-70
Baskonia - València Basket      71-63
Bilbao Basket - Unicaja 63-74
Gran Canaria - Obradoiro 91-57
Fuenlabrada - Saragossa                   93-80
Tenerife - Real Madrid  75-64
Divina Joventut - Estudiantes  77-71   

Real Betis  Descansa

Propera jornada

 València Basket - Fuenlabrada       

                          Unicaja       -      Divina Joventut

 Saragossa  -  Obradoiro
 Manresa  -  Baskonia
 UCAM Múrcia -  Andorra
 Real Betis -  Gran Canaria
 Estudiantes  - Tenerife   
 Real Madrid  - FC Barcelona 
 Bilbao Basket - Descansa

  Equip  G P

 1 Tenerife 17 5

 2  Baskonia 16 6

 3 Real Madrid 15 6

 4  València Basket 15 6

 5  FC Barcelona 15 6

 6  Unicaja 14 7

 7 Gran Canaria 14 8

   8  Andorra 11 10

 9  Bilbao Basket 11 11

10     Fuenlabrada 10 12

 11     Estudiantes 9 13

 12    Real Betis 7 14

 13    UCAM Múrcia 7 15

 14    Saragossa 7 15

 15    Divina Joventut              7         15

16  Obradoiro 6 16

17  Manresa 3 19

Classificació

“Hem vingut a crear una revolució”. Aques-
ta és la filosofia amb la qual What’s Up! Ba-
dalona descriu el projecte d’ensenyament 
en anglès que està implantant a la ciutat. 
La setmana passada, el centre va celebrar 
un esdeveniment d’alta volada: una festa 
d’inauguració amb catifa vermella, més de 
200 convidats i el protagonisme d’excepció 
dels jugadors del Divina Seguros Joventut. 
Part del staff tècnic de la Penya i el director 
esportiu Jordi Martí van assistir a festa, tot 

i que el principal protagonisme en clau verd-
i-negre el van exercir Albert Ventura, Jerome 
Jordan i Albert Sàbat; uns padrins de luxe. 
Els jugadors de la Penya van compartir una 
bona estona amb tots els assistents, van fer-
se fotografies amb els convidats i van exercir 
de mestres de cerimònia en el sorteig de 
regals: entrades pel derbi Divina Seguros - 
FC Barcelona Lassa, dues samarretes de la 
Penya, dos cursos d’anglès i un viatge a la 
ciutat de Londres.

What’s Up! i la Penya 
instal·len la catifa 
vermella a Badalona

Multitudinària inauguració / B.López
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Foto: Eloy Molina.

LA PRÈVIA 29a Jornada. Estadi Municipal de Badalona. Diumenge, 12 de març. 12 hores

Al matí i contra un rival directe

CF BADALONA
Entrenador: Manolo González.

Víctor García

Toni Lao

Gerard Oliva

Sergio Maestre

Moyano

Indiano

Fran Grima 
Aleix Coch

Sandro

Morales

Moha

AT. BALEARS 
Entrenador: Christian Ziege.

Xisco

Kike López

Fullana

Rubén Jurado

Vallori FarrandoEstebanVich

Malik Fathi

Guasp

Aulestia

  Equip PTS GF GC

 1. Barcelona B 56 50 26
 2. Alcoià 55 42 20
 3. València B 48 42 30
 4. Badalona 48 34 22
 5. Hércules 43 35 27
 6. Vila-real B 41 43 32
 7. At. Balears 41 32 25
 8. Lleida  41 29 30
 9. At. Saguntí 38 33 26
 10. Ebro  38 25 25
 11. Mallorca B 35 22 22
 12. Cornellà 35 27 32
 13. Sabadell 34 21 26
 14. Espanyol B 32 28 30
 15. Gavà 32 33 42
 16. L’Hospitalet 31 23 38
 17. Llagostera 30 30 38
 18. At. Llevant 28 16 21
 19. Prat 27 19 29
20. Eldenc 13 20 63

Classificació

Propera jornada

 Badalona  - At. Balears
 Llagostera -  Gavà
 València B -  Cornellà
 Lleida -  Alcoià
 Sabadell -  Barcelona B
 Eldenc - Mallorca B
 L’Hospitalet   -  Vila-real B
 Prat  -  Hércules
 Espanyol B -  At. Saguntí
 At. Llevant   -  Ebro

Alcoià:  Marc Martínez; Navarro, 
Barreda, Mario (Pau Bosch, 46’), 
Ruso, López Silva (David Torres, 
62’), Joni, Fran Miranda, Jorge 
(José García, 55’), Gato, Mariano.. 

Badalona: Morales; Fran Gri-
ma, Parera, Aleix Coch, Moyano, 
Víctor García (Carlos Calvo, 77’); 
Toni Lao, Sergio Maestre; Sandro 
(Musa, 64’); Moha (Iván Guzmán, 
82’) i Gerard Oliva.

Àrbitre: José Joaquín Gallego 
Gambín (murcià). T.A.: Mariano, 
Joni i Navarro, de l’Alcoià.

00

 ALCOIÀ   BADALONA

 Alcoià 0 - Badalona 0
 Gavà 1 -  Sabadell 0
 Barcelona B 1 -  At. Llevant 1
 Mallorca B 1 -  València B 0
 At. Balears 5 -  Eldenc 0
 Vila-real B 0 - Lleida 1
 Ebro 0   -  Espanyol B 0
 Hércules 1   -  L’Hospitalet 1
 At. Saguntí 3 -  Prat 0
 Cornellà 1  -  Llagostera 1

Resultats 28a jornada
La primera matinal de futbol a l’es-
tadi es viurà aquest diumenge, amb 
un interessant Badalona-Atlètic 
Balears. Després de dues victòries 
i un empat contra tres equips de 
la zona alta, l’equip de Manolo 
González és quart, a cinc punts del 
cinquè, i disposarà de l’oportunitat 
d’allunyar-se de manera gairebé 
definitiva d’un dels seus rivals di-
rectes. Per això cal esperar que els 
balears es prenguin el partit com 
si fos una final. “Segur que sí”, 

d’un nivell molt alt”. Per això, al 
tècnic gallec li agradaria que l’es-
tadi registrés una bona entrada de 
públic: “Espero que hi hagi 2.000 
persones”. La directiva escapula-
da hi col·laborarà oferint l’entrada 
gratuïta a totes les dones, per com-
memorar el Dia Internacional de les 
Dones. A les baixes de Marcel Se-

considera l’entrenador escapulat 
en conversa amb aquest diari. “Si 
els deixem a deu punts a manca de 
nou partits, seria massa per ells”, 
afegeix. Després de golejar l’Eldenc 
a casa (5-0), el conjunt que entre-
na l’alemany Christian Ziegue és 
setè, a set punts del Bada. Per altra 
banda, Manolo González subratlla 
que diumenge els seus futbolistes 
jugaran contra un equip “amb un 
dels millors pressupostos de la 
categoria, que disposa de jugadors 

rramitja, Aly Coulybaly, Miquel Ro-
busté i Enric Pi, cal afegir la d’Iván 
Agudo, que diumenge passat ja no 
va poder jugar a Alcoi. El genial 
davanter haurà d’esperar encara un 
parell de setmanes per tornar a es-
tar a punt. El duel contra el Balears 
el xiularà l’àrbitre de Tenerife David 
Jesús Pinto Herrera.

Recta final cap al play off

A falta de deu jornades del final 
de la lliga, el Badalona ocupa 
una posició immillorable que, a 
hores d’ara el converteix en favo-
rit per aconseguir un dels quatre 
primers llocs en la classificació, 
que el faria optar a l’ascens a se-
gona divisió. L’equip escapulat és 
quart, empatat a 48 punts amb el 
tercer, el València B, i es troba a 
cinc punts de l’Hércules, que és 
l’immediat perseguidor. “Encara 
queda molt”, repeteix Manolo 
González. “Haurem de lluitar fins 
a l’última jornada”, insisteix a dir 

el tècnic. En tot cas, és inevitable 
pensar que la sensacional tem-
porada que està protagonitzant el 
Badalona encara no ha arribat al 
seu punt culminant.
El partit de diumenge al migdia, 
contra l’Atlètic Balears, és el 
primer dels deu últims del cam-
pionat per al Bada. Comença, 
doncs, el compte enrere contra 
un dels rivals directes per as-
solir un lloc en el play off. Dels 
equips que trobarà en les altres 
nou jornades, només dos són de 
màxima dificultat: el líder, Barça 

B, a casa, i el filial del València, 
fora. La resta són, sobre el paper, 
equips assequibles. El Mallorca 
B, el Gavà, el Sabadell i l’Atlètic 

Llevant seran els rivals en els 
desplaçaments; i el Cornellà, el 
Llagostera i l’Eldenc visitaran 
l’estadi.

El Badalona té una llegenda sota els pals. José Miguel Morales, que va fer 40 anys el passat nadal, continua oferint un nivell monumental i, 
per això, està sent un dels protagonistes principals d’aquesta temporada. Amb ell hem parlat aquesta setmana.

Després de la bona actua-
ció que va protagonitzar a El 
Collao, on va ser decisiu per 
al 0-0, li han plogut elogis de 
tot arreu, sobretot per part de 
l’afició de l’Alcoià.
Són molts anys visitant Alcoi. La 
veritat és que sempre m’han res-
pectat moltíssim.

I això que els ha perjudicat 
més d’una vegada. Aquestes 
coses li compensen que, per 
exemple, malgrat la seva cate-
goria, no hagi jugat a primera 
divisió?
Aquestes coses les valoro molt per-
què, per damunt d’on hagi jugat, veig 
que es valora el meu treball i la meva 
manera de viure aquest esport.

En una pila d’anys jugant a 
segona i segona B gairebé mai 

José Miguel Morales: “No hem vingut només 
a passar l’any, sinó a fer grans coses”

no ha estat suplent. Com s’ho 
ha fet?
Només vaig ser suplent una tem-
porada, l’any de l’ascens a segona 
amb el Terrassa. I Fernando Maes-
tre va fer una temporada increïble. 
He estat de sort de tenir entrenadors 
que han confiat sempre molt en mi i 
en el meu treball.

El Badalona, dins d’aquesta 
llarga i impecable carrera, quin 
lloc ocupa?
És el present. I el passat només 
serveix per veure què t’ha portat a 
aquest moment. Sempre havia dit 
que m’agradaria jugar en el Bada-
lona, perquè fa molts anys que visc 
en aquesta meravellosa ciutat i, tot 
i que en el passat hi va haver pos-
sibilitats, el moment ha arribat ara. 
I ha estat el millor moment, perquè 
he viscut l’estrena de l’estadi. Tant 

de bo, a més, pugui aconseguir 
grans coses.

Creu que aquesta temporada 
disposa d’una oportunitat úni-
ca de fer història?
M’agradaria jugar amb el Badalo-
na a segona. Després, ja veurem... 
Tenim una bona oportunitat, perquè 
som un gran grup de jugadors i un 
gran cos tècnic amb ganes de fer 
coses importants. Però queda molt, 
primer cal ficar-se en el play off. I 
no serà fàcil.

Ha estat en molts vestidors. 
Què té aquest d’especial? 
Tothom parla meravelles 
d’aquest grup.
Doncs això, la qualitat humana 
d’aquest vestidor és meravellosa. 
No hem vingut només a passar 
l’any, sinó a fer grans coses. I, per 

Foto. Eloy Molina.

ara, tot va sobre el que teníem pre-
vist, tot i que queda el més difícil.

Diumenge, per exemple, arriba 
un rival dur. Com ho veu?
Serà com tots els rivals d’aques-
ta lliga. Qualsevol et complica la 

vida si no estàs al cent per cent. El 
Balears, a més, és un gran equip 
amb grans jugadors que està fet 
per classificar-se en els llocs de 
privilegi.

Es jugarà al matí, per primera 
vegada a l’estadi. Espera una 
bona entrada?
Tant de bo sigui així, necessitarem 
el suport de tots. Estem mirant d’en-
ganxar el màxim nombre de gent 
amb el nostre joc i la nostra posició 
a la taula. És un any per gaudir de 
l’equip. La directiva també s’està 
movent molt en aquest sentit.

Quina travessa fa per al play 
off? Quins seran els quatre pri-
mers i en quin ordre?
Només em mullaré dient que el 
Badalona estarà entre els quatre 
primers. Dels altres, tant me fa. 

Bernat López - redaccio@diaridebadalona.com C.E. Seagull

La davantera s’incorpora al club després de passar pel FC Barcelona ‘B’ i la CF Damm

En l’últim dia de mercat, el Seagull 
va poder concretar una operació 
per reforçar el seu atac que pot ser 
clau. L’entitat ha lligat un fitxatge 
ofensiu de primer nivell per inten-
tar repetir el play-off d’ascens a la 
Liga Iberdrola: ha signat a Irina 
Uribe. Les lesions han castigat 
molt les gavines en les últimes 
setmanes i a l’equip li estava fal-
tant definició per tal d’encarrilar 
els partits. Després de passar pel 
Sant Gabriel i de completar dues 
temporades al filial del FC Barce-
lona sent la principal referència en 
atac, Irina Uribe va sortir de club 
blaugrana per jugar al juvenil de 
la Damm, conjunt amb el qual ha 
anotat 14 dianes en 17 jornades. 
La davantera de 18 anys (1998) 
ja ha segellat el seu compromís 
amb el Seagull de forma oficial. 
Pel conjunt de Jordi Ferrón es 
tracta d’una incorporació de luxe, 

Irina Uribe, reforç de luxe per l’atac del Seagull

tenint en compte que Sara Serna 
no tornarà a jugar aquest curs a 
causa de la lesió de genoll que va 
patir. En les últimes setmanes, pe-

ces claus dins del vestidor de les 
gavines com Alba Gordo i Yosse 
també havien caigut lesionades, 
circumstància que ha afectat el 

Irina Uribe fitxa pel Seagull / Seagull

rendiment global de l’equip. Des-
prés d’una setmana de descans, 
el Seagull reapareix amb el partit 
més important de la temporada.

Mig play-off d’ascens en joc
El pròxim diumenge al Munici-
pal de Montigalà, el CE Seagull 
es juga mig play-off d’ascens en 
només 90 minuts. La derrota so-
ferta al camp de l’Espanyol ‘B’ (2-
1) va deixar les badalonines sense 
el lideratge del grup III de la Sego-
na Divisió Femenina. La plantilla 
de Ferrón ocupa ara el segon lloc 
de la taula (46) a només un punt 
del FC Barcelona ‘B’ (47), però el 
problema no són les blaugranes. 
L’Europa (40), tercer classificat, 
s’ha acostat perillosament al Sea-
gull i diumenge (12h) visita Mon-
tigalà per mirar de pressionar-lo 
encara més. En la primera volta, 
les gavines van guanyar amb 
solvència al Nou Sardenya (0-2), 
però ara necessiten repetir resul-
tat per distanciar-se a nou punts 
mancant-se 18 per jugar-se. Si el 
Seagull venç, tindrà mig camí fet.

4rt. Badalona - 48 punts
J. 29 Badalona - At. Balears
J. 30 Mallorca B - Badalona
J. 31 Badalona - Cornellà
J. 32 Gavà - Badalona
J. 33 Badalona - Barça B

El que li queda al Badalona El que li queda als 
rivals del Badalona

3er. València B 
48 punts
CASA: Cornellà, 

Barça B, Llagostera, At. 
Llevant, Badalona i L’Hos-
pitalet.
FORA: Gavà, Sabadell, 
Eldenc, Lleida.

5è. Hércules
43 punts
FORA: Prat, Ebro, 

At. Llevant, Vila-real B, At. 
Balears i Cornellà.
CASA: Espanyol B, At. 
Saguntí, Alcoià, Mallorca B.

J. 34 Sabadell - Badalona
J. 35 Badalona - Llagostera
J. 36 València B - Badalona
J. 37 Badalona - Eldenc
J. 38 At. Llevant - Badalona

6è. Vila-real B - 41 punts
FORA: L’Hospitalet, 
Espanyol B, At. Saguntí, 

At. Llevant, Alcoià i Mallorca B.
CASA: Prat, Ebro, Hércules i At. 
Balears.

7è. At. Balears - 41 punts
FORA: Badalona, L’Hospita-
let, Espanyol B, At. Saguntí 

i Vila-real B.
CASA: Lleida, Prat, Ebro, Hércules 
i Alcoià.

8è. Lleida - 41 punts
CASA: Alcoià, Mallorca B, 
Gavà, Sabadell i València B.

FORA: At. Balears, Cornellà, Barça 
B, Llagostera i Eldenc.
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En la 6a Cursa Benèfica del Turó d’en Caritg

Aproximadament mig miler de per-
sones van participar el passat diu-
menge, 5 de març en la prova per 
col·laborar en la investigació de les 
malalties minoritàries. L’Associa-

500 persones corren per les 
malalties minoritàries

ció de Veïns del Turó d’en Caritg 
i l’Associació de Comerciants Pau 
Piferrer-La Salut Alta van recaptar 
més de 4.000 euros, dels quals 
2.000 es destinaran íntegrament 

a la fundació Institut Ciències de 
la Salut Germans Trias i Pujol. La 
prova consistia en diverses proves, 
una de 5 i de 10 quilòmetres, una 
cursa infantil i una caminada. Pel 
que fa als 5km, on van recórrer, 
107 participants, Arnau López 
es va proclamar campió amb un 
temps de 18 minuts i 4 segons, 
seguit de Jordi Monsalve (18:18) i 
José Carlos García (18:22); mentre 
que als 10km, Javier Aznar va arri-
bar primer a la meta en 36 minuts 
i 50 segons, per davant de Carlos 
Lancharro (37:01) i Ernest Sans 
(37:19). En la categoria femenina, 
Fina Ortuño (26:12) i Florence 
Bertholet (43:18) es van procla-
mar campiones en els 5 i 10km, 
respectivament. A més, la cursa va 
comptar amb una dotzena d’atletes 
del CorreBDN, que acostuma a 
participar en curses solidàries com 
aquesta.

La nedadora badalonina comple-
ta un exigent calendari de proves 
abans d’iniciar una concentració 
al CAR de Sierra Nevada amb un 
desplaçament a França per parti-
cipar en el presitigiós Meeting de 
Marsella, competició on acabaria 
disputant un total de set proves. 

Mireia Belmonte seria plata en els 
200 metres papallona (2:11.70) i 
bronze en 1.500 metres (15:33.37) 
i 800 lliure (8:32.61). Amb la vista 
posada en el Mundial de Budapest, 
la campiona olímpica ha iniciat el 
2017 en prepar-se per ser campio-
na en piscina de 50 metres.

Plata i dos bronzes 
per Belmonte al 
Meeting de Marsella

Foto: EFE

Foto: Àlex Pastor.

Els de Barberà no van poder aturar a l’equip d’Oscar Calatayud

Només en els primers compassos, 
els Rookies van poder presentar 
batalla, però van cometre alguns 
errors que els Dracs no van desa-
profitar. El quarterback Sergi Gon-
zalo, amb una carrera pel centre de 
sis iardes, obria el marcador per 
als Dracs (6-0), però els Barberà 
Rookies van respondre amb un 
bon drive ofensiu que només es 
va veure perjudicat per les penalit-
zacions. Tot i així, els visitants van 
aconseguir inaugurar el seu case-
ller amb field-goal de 42 iardes de 
Sergi Ortiz (6-3). A partir d’aquí, 
però, els equips especials dels 
Dracs van començar a marcar les 
diferències. En el kick-off poste-
rior, Joan Carles Bartra va retornar 
per a touchdown en una especta-
cular jugada de reserve (13-3). I 
poc després d’obligar als Rookies 

Sisena victòria per als Dracs 
davant els Rookies (65-3)

a allunyar la pilota, Hunter Lee tor-
nava a anotar en el retorn del punt 
(20-3). Malgrat això, els Rookies 
van continuar intentant, i a l’inici 
del segon quart es va plantar en la 
iarda 3 dels Dracs. Amb primera 

i gol, el touchdown visitant sem-
blava un fet, però va ser així. Un 
fumble recuperat per la defensa 
dels Dracs va llençar per terra les 
opcions dels Rookies, que a més 
va veure com en l’acció posterior, 

Lee convertia un pas curt de Sergi 
Gonzalo en un touchdown espec-
tacular recorrent pràcticament tot 
el camp (27-3). Aquest nou cop 
ja va deixar molt tocat al conjunt 
visitant, i a partir d’aquí el partit 
va ser un monòleg dels Badalona. 
Un field-goal de Jordi Brugnani i 

Foto: Arxiu
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Victòria necessària del Badalonès; 
Miguella, Círcol i Ademar fan el triplet
El físic del Sant Nicolau pot amb el femení del Llefià; Penya i Natzaret ‘B’, al TOP5

El Badalonès respira després de vèncer a casa / B.López

Si comencem a fer balanç de la jor-
nada de bàsquet masculí analitzant 
què va passar a la Copa Catalunya 
veurem com l’equip que més vega-
des ha guanyat aquesta temporada 
va tastar el gust de la derrota. El 
Sant Josep (15/3), líder del grup 
I, veuria com el Boet l’atrapava al 
capdavant de la classificació des-
prés de cedir a la pista del Sant 
Quirze (92-89). Els locals Gonzalo 
i Ricard Baltà (49 punts entre tots 
dos) es convertirien en un malson 
pels parroquials, tot i que l’enorme 
feina feta per Blat (36 de valoració) 
donaria armes al líder per aguan-
tar fins a la pròrroga (81-81). En 
aquesta instància, el Sant Quirze 
es mostraria més encertat gràcies 
a la feina executada per Cuevas. A 
diferència del Sant Pep, l’AE Bada-
lonès (8/11) sí que podria sumar 
en positiu. El bloc de Xavi Riera 
celebrava una victòria molt treba-
llada a la Plana davant el cuer del 
campionat: el Bàsquet Pia (76-74). 
Els vermells anotarien onze triples 
i trobarien les seves referències en 
Ferran Valle (20) i M’Bodji (12+12). 

Ple a la Primera Catalana
Per altra banda, al grup II de Pri-
mera s’hi produiria un ple absolut 
de victòries badalonines. La se-
gona plaça de la classificació és 
propietat del Círcol (17/4), gràcies 
al bon resultat sumat pels blaus 
davant la UE Mataró ‘B’ (63-70).  
Una espectacular acceleració en el 
segon quart del duel (9 a 22) i el 
canell d’Olivares en els moments 
importants farien aguantar el Cír-
col Catòlic. Mentre els de la Plana 
vencien a domicili, l’AE Minguella 
(8/13) ho feia a Casagemes. La 
plantilla de David Martín oferiria 
unes prestacions defensives ex-
cel·lents, permetent que la UBSA 
‘B’ anotés només 29 punts durant 
els tres primers parcials del partit 
(43-29). La Minguella, onzena en la 
classificació, guanyaria sense patir 
(61-51). En relació al líder, l’Ade-
mar (18/3) tornaria a mostrar-se 
intractable, en aquesta ocasió con-
tra el Palamós (92-65). Gràcies a 
un espectacular segon parcial (34 
a 10), els deixebles de Lluís Garcia 

s’escaparien definitivament. Oleart, 
amb 13 punts seguits per obrir el 
segon període, seria clau per dis-
tanciar els de Badalona en el mar-
cador (57-33). 

Igualtat en la zona alta
Mentre a Segona el Badalonès ‘B’ 
(9/12) tornava a caure davant el 
Matadepera (69-88), al grup VI 
de Tercera s’hi viurien dos derbis 
i quatre victòries badalonines. 
El Círcol ‘B’ (15/5) ja és segon 
després de superar la Minguella 
‘B’ (11/9) a Casagemes (53-91), 
mentre que el Sarau (14/5) ocupa 
el quart lloc gràcies al triomf su-
mat davant el Canet (70-60). La 
Cultural (12/8) va vèncer l’AECAM 
(75-61) i és sisena, plaça que que-

da lluny de l’ABB (7/12), el Llefià 
(8/12) i el Natzaret (7/12). El con-
junt de Bufalà, això sí, podria de-
rrotar l’equip de Miguel Blanco en 
un derbi competit (72-67).

El líder de Segona cedeix
En categoria femenina, la darrera 
jornada de bàsquet ens deixa pa-
timent a la Primera i contrast de 
notícies a Segona. En la categoria 
més alta, l’AE Minguella viuria un 
dia negre en atac davant el CN Sa-
badell, caient derrotada per conti-
nuar en la dotzena plaça (7/13). La 
plantilla de Carlos Esteve no tindria 
amenaça (7-15), ja que només 
Hurtado i Miguel oferirien símp-
tomes de continuïtat (13-26).  De 
la mateixa manera, el Sant Andreu 

El Círcol ‘B’ ja és 
segon després 
de guanyar el 
derbi contra el 
sènior B de la 
Minguella

Els femenins 
de Minguella i 
Sant Andreu 
viuen una mala 
jornada a la 
Primera Catalana

de Natzaret (8/12) segueix  amb la 
seva caiguda en picat: ja són vuit 
les derrotes seguides que acumula 
el primer equip. L’última desil·lusió 
arribava a la pista de l’AB Premià 
i es donaria després de completar 
un gran inici de partit (16-21). Des 

del segon període, però, l’ofensiva 
badalonina quedaria bloquejada 
(34-28) i el Natzaret passaria a 
jugar a ratxes (34-34). Amb èpica, 
el Sant Andreu entraria en la lluita 
pel triomf (57-56), però Pedemon-
te decantaria el xoc pel Premià 
(61-56). Pel que fa al grup IV de 
la Segona Catalana, tots els equips 
de Badalona es troben dins de les 
cinc primeres posicions. El líder, la 
UB Llefià (15/5), està afrontant un 
tram del curs d’extrema dificultat, ja 
que té moltes baixes i quatre d’elles 
de llarga duració. Amb júniors i 
reforços del ‘B’, el bloc de Toni Ma-
drid intentaria frenar el potencial 
físic del Sant Nicolau (61-71), però 
les vallesanes farien un segon quart 
de molts contactes per escombrar 
les taronges del parquet amb un 8 
a 22 (22-38). Qui sí que va guanyar 
va ser el Natzaret ‘B’ (12/8), en gran 
dinàmica després de sumar el quart 
triomf consecutiu. El Sant Andreu 
és quart gràcies al bon resultat ges-
tat a la pista del Ripollet (47-51), 
mentre que la Penya (11/9) ostenta 
el cinquè lloc. Les de Raúl Lorenzo 
vencien l’AESE (51-60), recupe-
rant-se d’un sotrac patit durant el 
segon període (21 a 9) a través de 
la bona defensa.

Bàsquet masculí

Copa Catalunya J19
AE Badalonès - Bàsquet Pia      76-74
Sant Quirze - CB Sant Josep       92-89

Primera Catalana J21
UE Mataró ‘B’ - Círcol      63-70
AE Minguella - UBSA ‘B’       61-51
Maristes Ademar - Palamós      92-65

Segona Catalana  J21
AE Badalonès ‘B’ - Matadepera     69-88

Tercera Catalana  J21
Minguella ‘B’ - Círcol ‘B’                      53-61
Cultural - AECAM                    75-61
Ademar ‘B’ - Canet                                               70-60
ABB - UB Llefià                    72-67
Sant Andreu de Natzaret                           Descansa

EQUIP G P

Copa Catalunya Masculina
 1.  CB Sant Josep 16 3
   8.  AE Badalonès 8 11
 
Primera Catalana Masculina
 1.  Maristes Ademar 19 3
 2. Círcol   17 4
 11. Minguella  8 13

Segona  Catalana Masculina
 12. AE Badalonès ‘B’ 9 12

Tercera Catalana  Masculina
   2. Circol ‘B’                                                    15         5
   4. Ademar ‘B’                                                 14        5
   6. Cultural                                                       12        8
   8. Minguella ‘B’                                           11        9
  9.  UB Llefià                                                     8          12
10. ABB                                                                7          12
11. Natzaret                                                       7          12

Primera Catalana  Femenina
10. Natzaret                                                       8           12
12. Minguella                                                  7           13

Segona Catalana Femenina
 1.  UB Llefià      15    5
 4. Natzaret ‘B’      12     8
 5. Joventut      11     9

Classificació

Bàsquet femení

Primera Catalana J20
AB Premià - Natzaret       61-56
AE Minguella - N.Sabadell                 39-54

Segona Catalana J20
UB Llefià - Sant Nicolau                              61-71
AESE - Joventut      51-60
Ripollet - Natzaret ‘B’       47-51

BADALONA, CAPITAL DEL FUTBOL AMERICÀ

El camp del Badalona Sud ha 
acollit un clínic internacional 
amb participació de represen-
tants d’una vintena de clubs ca-
talans, amb el qual Badalona es 
va convertir el passat cap de set-
mana en la capital nacional del 
futbol americà amb la presència 
de 450 jugadors d’entre 8 i 20 
anys, amb la finalitat de millo-
rar la seva tècnica individual i 

gaudir de dos dies d’entrenament 
i conèixer la metodologia dels 
diferents entrenadors nord-ame-
ricans convidats. Durant aquesta 
jornada es va poder veure futbol 
flag de qualitat i diferents exercicis 
i partits de futbol americà, organit-
zats per la Federació Catalana. “El 
clínic ens ha semblat un èxit”, va 
declarar el president de la FCFA, 
Juanjo Ayuso.

dos touchdowns més de Lee van 
deixar el xoc vist per sentenciar 
(44-3). En la segona meitat, Sergi 
Gonzalo va connectar amb Ferran 
Llinàs, Xavi Gonzalo i Edu Mor-
lans per assolir els cinc passos 
de touchdown i deixar el definitiu 
65-3.
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Foto: ArxiuFoto: Castellers

Fins al 16 d’abril el Museu de 
Badalona acull l’exposició itine-
rant “Catifes de ciment. El món 
de la rajola hidràulica”. La mos-
tra reivindica i treu a la llum el 
material que va pavimentar cases 
modernistes i noucentistes, així 
com nombrosos habitatges més 
senzills, des de principis del 
segle XX fins als anys 40. Ara, 
coincidint amb el renaixement 
de l’anomenada rajola hidràulica, 
l’Oficina de Patrimoni Cultural de 
l’Àrea de Presidència de la Diputa-
ció de Barcelona, l’Ajuntament de 
Sitges i el Consorci del Patrimoni 
de Sitges han dissenyat aquesta 
exposició que permet als visitants 
conèixer l’origen de l’hidràulic, 
entendre la tècnica, veure quins 
van ser els fabricants i com van 
evolucionar els acolorits dissen-
ys, amb la intervenció d’arquitec-
tes i artistes. A més dels materials 

Els Castellers de Badalona van 
emprendre el camí de la nova 
temporada fa uns dies amb els 
primers assajos al seu local. La 
Colla Micaco comença a rodar 
amb una renovada junta que en-
capçalada Edu Valdenebro, i amb 
la tècnica en mans de l’Adrià Bo-
net, que continua sent el cap de 
colla. L’entitat encara el nou curs 
amb un objectiu molt clar: ampliar 
la seva massa social.
Tant des de la junta com la tècnica 
tenen clar que fer un pas endavant 
com a colla i consolidar el seu 
potencial passa per atraure més 
persones que vulguin participar. 
La fita del 4de8 de la passada 
tardor, un castell que va valer el 
Concurs de Torredembarra, va fer 
que més persones s’interessessin 
pels castellers, però no va ser un 
efecte permanent, apunten.
Per això, els propers mesos pro-

originals de l’exposició, el Museu 
de Badalona l’ha enriquit amb ma-
terials del fons propi, de rajoles 
procedents de cases badalonines, 
i de mostraris d’empreses que es 
van instal·lar a Badalona. Fins 
a l’any 1945 la ciutat va tenir 17 
fàbriques de paviment hidràulic. 

posaran a escoles i instituts de 
Badalona anar a fer tallers i acti-
vitats per despertar l’interés dels i 
les joves. Fins ara, la colla havia 
desenvolupat extraescolars en 
alguns centres, quan els hi dema-
naven; ara són ells els qui pensen 
anar a oferir-se.

Una passejada pel món de 
les rajoles hidràuliques

Els Micaco volen 
augmentar la seva 
massa social 

Rock, swing, flamenc o blues tuareg 
enriqueixen la 28a edició del Blues & Ritmes
Rosie Flores, Mario Cobo i la Barcelona BBB donaran el tret de sortida demà

Badalona Cultura i l’associació 
badalonina Ritme & Club ja tenen 
a punt l’edició d’enguany del Blues 
& Ritmes, que se celebrarà de l’11 
al 18 de març als teatres Principal 
i Zorrilla. El festival, que manté el 
seu format de cicle de concerts 
amb músics que rarament actuen 
a l’Estat i espectacles de creació 
pròpia, té com a artistes convidats 
del 2017 Tinariwen, Alba Molina, 
Rosie Flores amb Mario Cobo i la 
Barcelona Big Blues Band, Dom 
Flemons i Kaia Kater, i Alejandro 
Escovedo.
 
Rosie Flores amb Mario Cobo i 
la Barcelona Big Blues Band
El dissabte 11 de març, a les 21h, 
la texana Rosie Flores, que ja va 
actuar fa tretze anys al Zorrilla, 
donarà el tret de sortida al Blues 
& Ritmes 2017 amb un concert 
obert a tothom al Teatre Principal. 

els gustos i edats, plena de swing, 
blues, jazz i rockabilly
 
Alba Molina canta a Lole y Ma-
nuel
L’única actuació al Teatre Zorri-
lla tindrà lloc el diumenge 12, a 
les 19h, amb l’homenatge que 
brindarà la sevillana Alba Moli-
na als seus pares, Lole Montoya 
i Manuel Molina, és a dir, Lole y 
Manuel, un dels precursors del 
Nuevo Flamenco, l’estil amb què 
als setanta una nova generació es 
va fascinar amb els prodigis del 
flamenc. L’Alba, que s’ha passejat 
per tota mena d’estils i projectes 
estarà ben acompanyada per un 
guitarrista espectacular, Joselito 
Acedo. 

Tinariwen, estrena exclusiva a 
Espanya
El blues del desert torna a Badalo-

na de la mà dels seus mestres, Ti-
nariwen, que presentaran – en ri-
gorosa exclusiva a l’Estat – el seu 
darrer disc, Elwan, que reafirma 
aquesta institució tuareg com un 
dels grups més mítics i influents 
de les últimes dècades. Amb una 
posada en escena fascinant, el di-
jous 16, a les 21h, oferiran al Prin-
cipal les seves cançons de lluita i 
esperança amb ànima berber i 
guitarres elèctriques, amb què 
s’han guanyat l’admiració de mú-
sics com Tom Waits, U2, Robert 
Plant o Thom Yorke (Radiohead).
Els espectacles no s’acabaran el 
dia 16, i és que el proper cap de 
setmana serà el torn de Dom Fle-
mons i Kaia Kater, que actuaran 
divendres amb el seu folk íntim. 
Alejandro Escovedo serà l’enca-
rregat de tancar la present edició 
del festival el dissabte amb el seu 
rock & roll al Teatre Principal.

La carismàtica Flores, activa des 
dels anys setanta dins l’escena 
punk, rockabilly i d’arrels de Cali-
fòrnia, engrescarà la nit recolzada 
per una representació de luxe del 
moviment de revival swing i rythm 
& blues barceloní: el guitarrista 
badaloní Mario Cobo, exmembre 

dels incendiaris Nu Niles i Los 
Mambo Jambo i actual guitarris-
ta de Loquillo; i la Barcelona Big 
Blues Band, conjunt inspirat en 
les orquestres de ball dels anys 
40 que no para de sumar adeptes 
(i ballarins!) arreu on toca. Una 
festa amb entrada lliure per a tots 

Actuació de la Barcelona BBB amb Dani Nel·lo

Actualment nous dissenyadors i 
arquitectes han revifat aquestes 
peces constructives i ornamentals 
de manera que l’exposició “Catifes 
de ciment” es presenta com a una 
oportunitat de conèixer el pas-
sat d’aquest art, encara present a 
molts habitatges.

Exposició de rajoles de principis de segle XX
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